

Date: May 02, 2018

Ministry of Education and British Council Iraq celebrates the graduation of 3500 English teachers

The General Directorate for Teachers Training, Training and Educational Development at the Ministry of Education held a ceremony 30 April 2018 honouring the Master Trainers of English for Teaching project of British Council in the presence of the General Director of the Directorate Dr. Sabah Al Kinani and the Country Director of the British Council Dr. Victoria Lindsay and representatives of the Ministry of Education, Department of Cultural Relations and a large number of English language teachers who participated in this project.

The program included training of 28 Master trainers from Baghdad and Basra provinces on the new teaching skills, especially in English language, British Council experts exchanged with the leaders their skills in dealing with students, new teaching techniques and the British school system. After the intensive course was finished, the leaders got graduated in 2017 and then trained 3,500 English language teachers in Baghdad and Basra from different levels for two months.

In his speech, the General Director of the Directorate for Teachers Training Dr. Sabah Al-Kinani said that English language has become an important demand for the students under the current challenges, he added that the percentage of participants in the training was very high which shows the willing spirit of the English language teachers in Iraq to enhance their language capacity.

Dr. Sabah also praised the role of the British Council in the success of this important course which will develop the status of English language in Iraq and that the results were excellent and beyond expectations.

The Country Director of the British Council Dr. Victoria said The Master Trainer programme was developed to improve the quality of English language training across Iraq, there have been challenges, and however the progress to date demonstrates your strong determination to ensure that Iraqi children and their parents have access to the very best English language education.

She also encouraged participants to continue with their own personal development by making use of the numerous online tools available through the British Council

The ministry praised the importance of the program and the efforts of the British Council and considered it one of the most successful programs in the development of the efficiency of English teachers in Iraq, as it targeted a wide range of English teachers.

END

التاريخ: ٢ ايار ٢٠١٨

وزارة التربية والمجلس الثقافي البريطاني يكرمون قادة تدريب برنامج الانكليزية من اجل التعلم

اقامت المديرية العامة لاعداد المعلمين و التدريب و التطوير التربوي في وزارة التربية حفل تكريم لقادة تدريب برنامج اللغة الانكليزية من اجل التعلم الخاص بالمجلس الثقافي البريطاني يوم ٣٠ نيسان ٢٠١٨ بحضور المدير العام للمديرية د.صباح الكناني و المدير القطري للمجلس الثقافي البريطاني د.فيكتوريا لينزي وممثلين عن وزارة التربية من قسم العلاقات الثقافية و عدد كبير من مدرسي اللغة الانكليزية المشاركين في التدريبات.

شمل البرنامج تدريب ٢٨ من القادة من محافظتي بغداد و البصرة على مهارات التدريس الجديد في اللغة الانكليزية بالاخص، حيث قام خبراء المجلس الثقافي البريطاني بمشاركة القادة مهاراتهم في التعامل مع الطلبة وطرق التدريس الحديثة والنظام البريطاني في المدارس. بعد انتهاء الدورة المكثفة، تخرجوا القادة في العام ٢٠١٧ وقاموا بتدريب ٣٥٠٠ مدرس ومعلم لغة انكليزية في بغداد و البصرة و لمختلف المراحل و لمدة شهرين.

وفي كلمته، قال الدكتور صباح الكناني مدير عام دائرة اعداد المعلمين والتدريب والتطوير التربوي ان اللغة الانكليزية اصبحت مطلبا هاما في ظل التحديات التي يواجهها الطلبة، واذاف ان نسبة المشاركين في التدريب كانت عالية جدا مما يعكس روح الارادة لدى مدرسي ومعلمي اللغة الانكليزية في العراق.

واشاد الدكتور صباح بدور المجلس الثقافي البريطاني في انجاح هذه الدورة المهمة والتي ستساهم في تطوير واقع اللغة الانكليزية في العراق حيث كانت النتائج جيدة جدا وغير متوقعة.

قالت مديرة المجلس الثقافي البريطاني د.فيكتوريا ان برنامج التدريب تم القيام به لتحسين نوعية تدريب اللغة الانكليزية في كافة ارجاء العراق، وازافت "كانت هناك عقبات لكن التقدم الحاصل حتى الان يوضح عزمنا القوي لضمان حصول اطفال العراق واهاليهم على افضل تعليم للغة الانكليزية". كما انها شجعت المشاركين على الاستمرار في تطوير انفسهم من خلال الاستفادة من العدد الكبير من الوسائل المتاحة عبر الموقع الالكتروني للمجلس الثقافي البريطاني.

ولقد اشادت وزارة التربية باهمية هذا البرنامج و جهود المجلس الثقافي البريطاني واعتبرته من انجح البرامج في تطوير كفاءة مدرسي اللغة الانكليزية في العراق كونه استهدف شريحة واسعة من مدرسي ومعلمي اللغة الانكليزية في العراق.

انتهى